



Assistant Deputy Minister, Asset Management Government of Northwest Territories – Department of Infrastructure Yellowknife, NT

Senior Management Occupation

This job opening is for a Senior Management Occupation. Candidates must clearly identify their eligibility in order to receive priority consideration under the Affirmative Action Policy.

Department Information

The Department of Infrastructure (INF) provides high quality services to the public and Government of the Northwest Territories' (GNWT) departments, boards and agencies including the planning, design, construction, acquisition, operation and maintenance of public transportation infrastructure and the buildings, works and equipment required for the GNWT to deliver its programs and services. INF makes essential petroleum products available for sale to the public where these products are not provided by the private sector, and promotes the development and increased use of energy efficient technologies. INF also regulates electrical and mechanical safety services and licenses individuals and vehicles operating in the territory.

For more information please refer to the Department of Infrastructure website at <http://www.inf.gov.nt.ca/>.

Job Information

The Assistant Deputy Minister, Asset Management is responsible for the overall management of Asset Management activity in the Department of Infrastructure including integration and coordination with Regional Operations and Programs and Services activities within the department and with external client programs and services.

The ADM, Asset Management provides leadership in the planning, development, acquisition, management; environmental stewardship and disposition of GNWT owned and leased property and transportation infrastructure and equipment.

The position oversees three divisions: Design & Technical Services; Transportation; and Facilities & Properties, as well as the Superintendent Construction Project Management. The ADM, Asset Management contributes to Corporate Capital Planning, and plays a role in both Headquarters (HQ) and five Regions with respect to ensuring proper life cycle management of all GNWT public infrastructure and physical assets.

The position also plays a key role in ensuring the GNWT is represented at the federal/provincial/territorial (FPT) level in the development of codes and standards and best practices for all aspects of managing public infrastructure and assets.

The ADM, Asset Management leads a team of highly diverse technical skills and abilities and oversees professional in-house design services for public highways, bridges and related structures as well as internal and external professional services for the design of GNWT public buildings and renovations.

The position oversees a broad range of life cycle planning, technical support, project management, risk management and property management services to support the decentralized delivery of regionalized infrastructure programs and services. This includes departmental strategic planning and coordination for granular resources, environmental assessment and remediation as well as fleet management.

KNOWLEDGE, SKILLS AND ABILITIES

- Excellent knowledge of overall infrastructure activities;
- Engineering/architectural principles and practices, including contracting practices;
- Northern construction techniques and project management;
- Knowledge and awareness of northern context, communities and cultures;
- Knowledge of relevant acts, regulations, guidelines and policies;
- Fundamental understanding of subordinate divisions' core value and business;
- Expertise in all procurement models for infrastructure projects;
- Strong financial planning, monitoring and evaluation skills;
- Excellent project management skills;
- Strong time management and prioritization skills;
- Demonstrated negotiation, leadership, collaboration, human relations and management skills;
- Skilled in effectively managing human and financial resources, influencing and supporting change and encouraging innovative approaches to deliver outcomes;
- Strong ability to plan, organize and integrate resources and functions;
- Demonstrated ability to lead and inspire diverse teams to achieve results and build organizational capacity for the future;
- Ability to understand, analyze and solve complex problems within the context of the role;
- Ability to translate strategy into action plans and programs;
- Very strong ability to communicate clearly, both orally and in writing as well as in dealing with committees of the legislative assembly, community and aboriginal government representative, the media and for representing the department or the GNWT at public engagements.

Typically, the above qualifications would be attained by:

- A university degree in engineering (Civil, Electrical or Mechanical); and,
- 10 (ten) years of progressively senior experience in functions related to project management, including, 3 (three) years of experience in northern communities, and five (5) years of senior management (i.e., Director level) experience.

Equivalencies

Equivalent combinations of education and experience will be considered.

Salary Information

The salary range for this position is from \$75.14 per hour to \$107.34 per hour (approximately \$146,523 - 209,313 per annum) plus an annual Northern Allowance of \$3,450.

Eligibility

Eligibility lists may be created from this competition to fill future term and indeterminate positions.

Criminal Records Check

Candidates must provide a satisfactory criminal record check. Failure to provide a satisfactory check may deem you disqualified from the competition.

Affirmative Action

Candidates must clearly identify their eligibility in order to receive priority consideration under the Affirmative Action Policy.

Diversity and Inclusion

The Government of the Northwest Territories is an inclusive workplace. If you have a disability and you require support during the hiring process, you are encouraged to identify your needs if you are contacted for an assignment or interview so that you may be accommodated during the hiring process.

Job Opening Information

Job ID#: 16824

Closing Date: May 7, 2019 - 23:59, Mountain Time

Apply Online: <https://www.gov.nt.ca/careers>

Inquiries Only:

Management and Recruitment Services
Department of Finance
Government of the Northwest Territories
Yellowknife Centre 5th Floor
P.O. Box 1320, Yellowknife NT X1A 2L9
Fax: (867) 873-0445
jobsyk@gov.nt.ca

Sous-ministre adjoint responsable de la gestion des actifs

Poste de haute direction

Le concours concerne un poste de haute direction. Pour se voir accorder la priorité en vertu du programme de promotion sociale, les candidats doivent montrer clairement qu'ils y sont admissibles.

Renseignements sur le ministère

Le ministère de l'Infrastructure fournit des services de grande qualité au public ainsi qu'aux ministères, conseils et organismes du gouvernement des Territoires du Nord-Ouest (GTNO). Il est responsable, notamment, de la planification, de la conception, de la construction, de l'acquisition, de l'exploitation et de l'entretien de l'infrastructure des transports publics ainsi que des immeubles, des ouvrages et de l'équipement dont le GTNO a besoin pour offrir ses programmes et services. Le ministère vend au public des produits pétroliers essentiels lorsqu'ils ne sont pas offerts par le secteur privé, et favorise le développement des technologies écoénergétiques et l'augmentation de leur utilisation. De plus, il réglemente les services de sécurité relatifs à l'électricité et à la mécanique et assure la délivrance des permis de conduire et l'immatriculation des véhicules circulant aux Territoires du Nord-Ouest.

Pour en savoir plus, consultez le site Web du ministère de l'Infrastructure au www.inf.gov.nt.ca/fr.

Renseignements sur le poste

Le sous-ministre adjoint responsable de la gestion des actifs doit administrer les actifs du ministère de l'Infrastructure; il doit notamment intégrer ses activités aux opérations régionales et aux programmes et services du ministère ainsi qu'aux programmes et services des clients externes, et les coordonner avec eux.

Le sous-ministre adjoint responsable de la gestion des actifs assure un leadership en matière de planification, d'aménagement, d'acquisition, de gestion, d'intendance environnementale et de disposition des biens et du matériel ainsi que de l'équipement et de l'infrastructure de transport appartenant au GTNO et loués par le GTNO.

Le titulaire supervise trois divisions : *Services* de conception et *services* techniques, Transport et Installations et propriétés; il supervise en outre le poste de surintendant à la gestion des projets de construction. Il contribue à la planification des immobilisations ministérielles et a pour tâche d'assurer une gestion adéquate du cycle de vie de l'ensemble des infrastructures publiques et des biens matériels du GTNO au sein de l'administration centrale ainsi que dans cinq régions.

Par ailleurs, le titulaire a pour mission essentielle de veiller à ce que le GTNO soit représenté au niveau fédéral, provincial et territorial dans l'élaboration des codes, des normes et des pratiques exemplaires touchant tous les aspects de la gestion des infrastructures publiques et des biens matériels.

Le sous-ministre adjoint responsable de la gestion des actifs dirige une équipe de personnes dotées de compétences et d'aptitudes techniques très diversifiées et supervise des services professionnels internes de conception de routes, de ponts et de structures connexes du domaine public, ainsi que des services professionnels internes et externes chargés de la conception et de la rénovation des immeubles publics du GTNO.

Le titulaire du poste supervise une vaste gamme de services de planification du cycle de vie, de soutien technique, de gestion de projet, de gestion des risques et de gestion des actifs dans le but d'appuyer la prestation décentralisée de programmes et de services d'infrastructure régionalisés. Cela comprend la planification et la coordination stratégiques au niveau du ministère pour les ressources granulaires, l'évaluation environnementale et l'assainissement, ainsi que la gestion du parc automobile.

En règle générale, le candidat doit posséder :

- Un diplôme universitaire en génie (civil, électrique ou mécanique);
- 10 ans d'expérience dans des postes à responsabilités croissantes liés à la gestion de projet, y compris 3 ans d'expérience dans des collectivités du Nord et 5 ans d'expérience en haute direction (c.-à-d. au niveau d'un poste de directeur).

Postes techniques

L'inscription en tant que membre de l'Association des ingénieurs professionnels est requise et doit être effectuée dans un délai de six mois suivant l'embauche.

Équivalences

Nous prendrons en considération toute combinaison équivalente de formation et d'expérience.

Salaire

Le traitement est compris entre 75,14 \$ et 107,34 \$ l'heure (soit entre 146,523 \$ et 209,313 \$ environ par année), auquel s'ajoute une allocation annuelle de vie dans le Nord de 3 450 \$.

Admissibilité

Nous pourrions établir des listes de candidats admissibles à partir de ce concours afin de pourvoir des postes permanents ou temporaires semblables.

Vérification du casier judiciaire

Les candidats doivent se soumettre à une vérification du casier judiciaire. À défaut de fournir une attestation satisfaisante, le candidat risque de se voir disqualifier du concours.

Programme de promotion sociale

Pour se voir accorder la priorité en vertu du programme de promotion sociale, les candidats doivent montrer clairement qu'ils y sont admissibles.

Diversité et inclusion

Le gouvernement des Territoires du Nord-Ouest est un milieu de travail ouvert à tous. Nous invitons les personnes ayant une incapacité qui nécessite des mesures d'adaptation à nous faire part de leurs besoins, si elles sont retenues pour une entrevue ou une évaluation, afin que l'on puisse prendre de telles mesures dans le cadre de la procédure d'embauche.

Renseignements sur le concours

N° du concours : 16824

Date limite : 7 mai 2019, à 23 h 59, heure des Rocheuses

Renseignements seulement :

Services de gestion et de recrutement
Ministère des Finances
Gouvernement des Territoires du Nord-Ouest
Yellowknife Centre, 5^e étage
C. P. 1320, Yellowknife NT X1A 2L9
Télec. : 867-873-0445
Courriel : jobsyk@gov.nt.ca